
Protokół Nr 17/2004

Z posiedzenia Komisji ds. Wsi, Rolnictwa i Ochrony Środowiska
w dniu 18 czerwca 2004r.

Przewodniczył Przewodniczący Komisji – Władysław Zawadzki.
Lista obecności w załączeniu.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1.Mieczysław Czapliński – Wicestarosta Kluczborski,
2.Jolanta Krzysztowczyk – Naczelnik Wydziału Edukacji Starostwa Powiatowego
                                            w Kluczborku,
3.Tomasz Białaszczyk – Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska
                                        Starostwa Powiatowego w Kluczborku,
4.Andrzej Butra – Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji
                             Rolnictwa w Kluczborku.

Porządek posiedzenia:
1.Otwarcie posiedzenia.
2.Ocena rynków rolnych po wstąpieniu Polski do Unii Europejskiej.
3.Omówienie materiałów na sesję Rady Powiatu w dniu 24.06.2004r.
4.Wolne wnioski.

Ad.1.

Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie, powitał wszystkich zebranych i przedstawił
porządek obrad w dniu dzisiejszym. Do przedstawionego porządku radni nie wnieśli uwag
i jednogłośnie go przyjęli.

Ad.2.

Przewodniczący Komisji poprosił Kierownika Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji
i Modernizacji Rolnictwa w Kluczborku o przedstawienie informacji na temat sytuacji rynku
rolnego w naszym powiecie.
Kierownik Biura Powiatowego AR i MR w Kluczborku poinformował zebranych, że według
danych Głównego Urzędu Statystycznego w Powiecie Kluczborskim jest 3050 gospodarstw
rolnych powyżej 1 ha. Agencja przewidywała, że w naszym powiecie zostanie złożonych
około 2450 wniosków o wpis do ewidencji  producentów, ale dotychczas złożono już ich
2850. Stanowi to 116% zakładanej ilości wniosków. Powiat kluczborski jest na 2-3 miejscu
w województwie opolskim jeśli chodzi o ilość złożonych wniosków o wpis do ewidencji
producentów. Jeśli chodzi o wnioski o przyznanie płatności obszarowych /o dopłaty/,
to na dzień przed pierwszym terminem zakończenia przyjmowania wniosków złożono
w naszym powiecie prawie 83% planowanej ich ilości. 34% tych wniosków już zatwierdzono.
Kierownik Biura Powiatowego agencji stwierdził, że nasz powiat w skali kraju znajduje się
na czołowych miejscach w składaniu  powyższych wniosków. Zdaniem Pana Butry jest
to zasługa nie tylko agencji, ale również samorządów lokalnych naszego powiatu.
Jeśli chodzi o sytuację na rynku rolnym to cena wieprzowiny wynosi obecnie powyżej 5 zł.
Nasze lokalne zakłady przetwórstwa mięsnego dostosowują się do wymogów unijnych, czego
najlepszym przykładem jest ubojnia bydła w Wierzbicy Górnej należąca do GS Wołczyn.
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Istotną sprawą są też spędy bydła, które obecnie muszą być zarejestrowane, funkcjonować
legalnie i spełniać ustawowe wymogi. Zaczyna na rynku rolnym brakować mleka.
Kierownik Biura Powiatowego agencji powiedział również, że w miesiącach lipiec –sierpień
wejdzie sektorowy program operacyjny czyli kontynuacja programu Sapard. Będzie on
realizowany przez Biuro Sapardu w Opolu. Natomiast powiat będzie realizował program
rozwoju obszarów wiejskich, programy rolno-środowiskowe, programy dotyczące grup
producenckich, zalesień i wsparcia gospodarstw niskotowarowych, a także program
„Dorzecze Odry i Stobrawy”.
Przewodniczący Komisji zapytał czy spółki rolne będą mogły korzystać z tych programów.
Pan Butra odpowiedział, że są prowadzone działania, aby wszyscy producenci rolni mogli
w przyszłości korzystać z tych programów.
Radny Mieczysław Garbowski zapytał czy są już środki finansowe na realizację 34%
zatwierdzonych wniosków o dopłaty dla rolników.
Kierownik Biura Powiatowego AR i MR powiedział, że ukazało się już rozporządzenie
Ministra Finansów o dofinansowaniu agencji, zapewniające o przekazaniu pieniędzy na konta
agencji i możliwości wypłacania ich rolnikom. Wypłaty są przewidziane od grudnia br.
Członkowie komisji nie wnieśli innych zapytań do powyższej informacji.

Ad.3.

Członkowie komisji analizowali kolejno materiały przygotowane na najbliższą sesję Rady
Powiatu, która odbędzie się w dniu 24.06.2004r. Naczelnik Wydziału Edukacji omówiła
szczegółowo projekty uchwał dotyczące oświaty:
1.utworzenia Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy dla uczniów upośledzonych
   w stopniu umiarkowanym i znacznym,
2.wyłączenia Ośrodka Dokształcania Zawodowego z Zespołu Szkół
   Ponadgimnazjalnych Nr 2 – Centrum Kształcenia Ustawicznego w Kluczborku,
3.tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych
   w art. 42 ust.3 ustawy Karta Nauczyciela, zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć,
4.przyjęcia regulaminów przyznawania i przekazywania stypendiów:
   -w roku szkolnym 2004/2005 dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych umożliwiających
     uzyskanie świadectwa dojrzałości/maturalnego /wnioski można składać w szkołach/,
    -w roku akademickim 2004/2005 dla studentów /wnioski można składać w Wydziale
     Edukacji Starostwa Powiatowego/.
Przewodniczący Komisji zapytał czy realizacja proponowanych wyżej uchwał ma związek
z budżetem powiatu. Pani Naczelnik odpowiedziała, że nie, bo są to tylko zmiany
strukturalne.
Kolejno Wicestarosta omówił pozostałe projekty uchwał w następujących sprawach:
1.zmian w budżecie Powiatu Kluczborskiego uchwalonego na 2004r.,
2.zmiany planu finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym
   i Kartograficznym,
3.zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Kluczborku,
4.przekazania dwóch skarg Pana Henryka Fraszka oraz odpowiedzi na nie do Wojewódzkiego
   Sądu Administracyjnego w Opolu,
5.zachowania kontroli społecznej Rady Powiatu w Kluczborku nad Powiatowym Centrum
   Zdrowia S.A. w Kluczborku,
6.programu współpracy Powiatu Kluczborskiego z organizacjami pozarządowymi w 2004r.,
7.zmiany uchwały Nr XVII/121/2004 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 30 marca 2004r.
   dotyczącej zbycia w formie nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiących
   własność Powiatu Kluczborskiego na rzecz Gminy Wołczyn,
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8.zmiany uchwały Nr XVIII/133/2004 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 29 kwietnia 2004r.
   w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Powiatu Kluczborskiego,
9.ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego,
10.zmiany uchwały Nr XVII/114/2004 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 30 marca 2004r.
   w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków PFRON.
Radni zapoznali się również ze sprawozdaniem z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku
za okres od 20.04.2004r. do 01.06.2004r.
Do powyższych materiałów nie wniesiono zapytań.

Ad.4.

Nie poruszano innych spraw. W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji
podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie w dniu dzisiejszym.
Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący Komisji:

  Władysław Zawadzki

 


